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Ettevõtja, kes omab regist-
reeringut majandustegevu-
se registris, peab igal aas-
tal esitama registreeringu 
teinud asutusele hiljemalt 
15. aprilliks kinnituse re-
gistreeringu õigsuse koh-
ta. Vormi ja juhendi leiad 
http://mtr.mkm.ee/. 
Äriregistris registreeritud 
ettevõtjal on võimalik re-
gistreeringu õigsust kinni-
tada ka elektrooniliselt ID 
kaardi abil.
Täpsem info kaubanduse 
(jae- ja hulgimüük, kauban-
duse korraldamine, teenin-
dus, toitlustus) ja turismi 
(majutus) valdkondade re-
gistreeringute osas 
tel 776 6532, Jõgeva Lin-
navalitsuse majanduse pea-
spetsialist Aime Ründva.

Meeldetuletus 
ettevõtjatele

Spordiaktiivi tänuõhtu möödus sportlikult
Jõgeva Linnavalitsus ot-

sustas Jõgeva linna spordiak-
tiivi 2006. aasta tegevuse eest 
tavapärasest teistmoodi täna-
da. Nimelt sõideti 13. märtsil 
Tartusse vaatama Tartu Rocki 
ja Tallinna Kalev/Cramo  põ-
nevat korvpallimängu. Matš 
oli põnev ja pakkus küllalda-
selt sportlikke elamusi. 

Sama võib öelda ka Jõge-
va linna 2006. aasta sporditu-
lemuste kohta. Esiletoomist 
väärivat on rohkesti - Spor-
diklubi Tähe võidud ja tiitlid 
saalihokis, Risto Võsaste ja 
Ketlin Hanseni esitlused Eesti 
noorte kergejõustiku meistri-
võistlustel, Asso Nettani vä-
gitegu sumos ja Endre Variku 
nimetamine Eesti parimaks 
invasportlaseks. Lisaks veel 
Igor Orlovi ja Kaido Poomi 

pikaajaline töö noorte- ja klu-
bitegevuse arendamiseks. Nei-
le meestele omistati ka Jõgeva 
linna aumärk. Veelgi paremate 
sportlike tulemuste saavutami-
sele aitab kindlasti kaasa 2006. 
aastal valminud linna uus staa-
dion.

Korvpallimängu lõppedes 
suunduti tänuõhtusöögile, mis 
oli korraldatud Hiina pubis 
Tsink Plekk Pang. Hõrgutavate 
maitseelamuste saatel tervitas 
spordiaktiivi Jõgeva linnapea 
Viktor Svjatõšev, kes tunnustas 
spordiklubide eestvedajaid ja 
sportlasi tehtud töö ning spor-
dielamuste eest.

Soovin, et spordipoliitika 
looks harrastus- ja tervisespor-
di edendamise kaudu kõigile 
Jõgeva inimestele eeldused 
täisväärtuslikuks, tervislikuks 

ja pikaks eluks. Erilist tähelepa-
nu sooviks  pöörata sportimis- 
ja kehakultuuriharjumuste ku-
jundamisele noores eas nii, et 
elluastujatel oleks tervisespordi-
ga tegelemise loomulik vajadus, 
mis jääks inimest saatma kogu 
eluks. Eesti inimesed hakkavad 
aasta-aastalt üha enam hindama 
sportlikke eluviise. Mõistlik on 
tegelda sportimisega vastavalt 
oma võimetele. See kindlus-
tab tervise ning pikaealisuse ja 
hoiab ära mitmed külaskäigud 
arstide juurde.

Suur tänu kõikidele spordi-
aktivistidele, kes on meile suu-
reks eeskujuks.

KALMER LAIN,
abilinnapea

Jõgeva linna spordiaktivistide tänuõhtu lõppes 
õhtusöögiga Hiina pubis Tsink Plekk Pang just sel-
lepärast, et järgmised olümpiamängud on Pekingis. 
Tuleb end hiinlaste eluga kurssi viia. 

Kevad tuli Jõgevale taas Mattiiseniga
Märtsis sai Jõgeva taas Eesti 
noorte muusikapealinnaks. 
Selline au, väljakutse ja vastutus 
on meie kodulinnale osaks 
langenud põhjusel, et siin sündis 
ja kasvas helilooja Alo Mattiisen, 
kelle mälestuseks ja kooliõpi-
laste muusika ja laulmishuvi 
ergutamiseks juba aastaid muu-
sikapäevi korraldatakse.     “Suur-
suur aplaus ürituse korraldajale 
muusikaõpetaja Maret Ojale,” 
väljendas oma meelolu vokaal-
ansambleid hinnanud “Suurde 
Kõrva” ehk žüriisse kuulunud 
isamaalauliku tütar Anna-Mariita 
Mattiisen.  

Alo Mattiiseni muusika-
päevade südameks on Jõgeva 
Gümnaasium - kool, milles 
kunagi tulevane helilooja ka ise 
õppis. Seekordsetele muusika-
päevadele saabus  400 esinejat  
ja 57 ansamblit Eestimaa erine-
vatest paikadest. Laupäevaõh-
tusel kultuurikeskuses toimu-
nud  autasustamistseremoonial 
kuulutati vokaalansamblite 
konkursi laureaadiks Paldiski 
Gümnaasiumi segaansambel, 
mis võlus Suurt Kõrva regi-
lauluga. Enne kojusõitu külas-
tasid mereäärse linna noored 
lauljad Jõgeva Majandusühistu 
kaubahalli, kus muusikapäe-
vade pidevalt sponsorilt Jõge-
va Majandusühistult saadud 
preemiarahadega endale mee-
lepärast osteti.  Võidurõõm 
jõudis aga ka Alo Mattiiseni 
kodulinna ja kodukooli. X-XII 
klassi meesansamblite arves-
tuses pälvis kolmanda koha 
kaheksast noormehest koos-
nev  Jõgeva Gümnaasiumi 
ansambel, mis esines muusi-
kapäevadel teistkordselt. Karl 
Sakrits, Virgo Ernits, Kristian 
Laanemaa, Mihkel Sildnik, Os-
kar Orupõld, Siim Pihlak, Kait 
Koppel ja Jürgo Jartsev-Moont 
otsustasid esitada isamaalised 
laulud  “Meil aia äärne tänavas” 

ja “Eestlane olen ja eestlaseks 
jään”, mis oli kokku miksitud 
nii Johannes Kappeli kui ka 
Alo Mattiiseni samale pealkir-
jale kirjutatud viisidest. 

“Poisid on tublid ja õppi-
mishimulised ja tulevad meel-
sasti lauluproovidesse,” märkis 
ansambli juhendaja, õpetaja 
Maret Oja, kes pälvis ise eriau-
hinna Eesti Muusikaõpetajate 
Liidult.

“Mina olin žüriis teist aas-
tat ja kaks korda olen kuulnud 
ka Jõgeva Gümnaasiumi mees-

ansamblit. Poisid on laulmis- ja 
esinemisoskust tugevasti aren-
danud, mistõttu toetasin igati 
nendele auhinnalise koha and-
mist,” ütles tunnustavad sõnad 
Anna-Mariita Mattiisen, kes 
õpib Audentese Kõrgkoolis rah-
vusvahelisi suhteid, kuid pole 
jäänud võõraks ka muusikale, 
sest täiendab oma võimeid ja 
oskusi poplaulu alal. 

Anna-Mariita Mattiisen 
ütles aga oma isa sünnilinnale 
mõeldes: “Jõgeval meeldib mulle 
väga ja eriti ilus on suvel. Ootan 

tihti, mil Tallinnast taas eemal 
olla ja taas Jõgevale vanaemale 
külla tulla saan.”

Tänavu olid “Suures Kõr-
vas” hindamas ka  Gerda 
Kordemets, Vaiko Eplik, Rein 
Kahro, Tõnis Kõrvits, Tarmo  
Leinatamm, Marti Meumers, 
Tõnis Mägi ja Tiit Rand. Enne-
kõike pöörasid nad tähelepanu 
laulmise kunstilisele tasemele, 
intonatsioonile, samuti loo-
mingu sisulisele väärtusele.

Millepoolest aga selle aasta 
Alo Mattiiseni muusikapäevad 

eriti meelde jäävad, sai küsitud 
projekti algatajalt ja peakorral-
dajalt Maret Ojalt. 

“Seda küsimust esitavad 
ajakirjanikud mulle päris sage-
li. Tegelikult on muusikapäe-
vad traditsioonidega üritus, 
mida iseloomustab iseäranis 
positiivne ja sõbralik aura, 
mida kiirgab kõikjalt - esine-
jatest, pealtvaatajatest, žüriist 
jne. Kuigi ansamblid omavahel 
konkureerivad, moodusta-
vad nad samas  üksmeelse ja  
rõõmsa muusikutepere. Tore, 
et kaasa elama tuleb ka roh-
kesti noori, kes on kunagistel 
muusikapäevadel ise esine-
nud,” rääkis tunnustatud muu-
sikapedagoog.

“Alo Mattiiseni muusika-
päevad on kogu Eestis tuntud 
üritus, mis toob Jõgevale sadu 
noori, nende juhendajaid, ni-
mekaid muusikuid. Kuulsa ja 
rahvale lähedase helilooja ko-
halolekut peab aga nii elanikele 
kui ka külalisele pidevalt tun-
da olema. Möödunud aastal 
avasime muusikakooli seinal 
Alole mälestustahvli.  Heliloo-
ja elu- ja loomekäiku tutvusta-
takse ka Betti Alveri Muuseu-
mis, kus praegu on avatud ka 
fotonäitus “Hetki Alo elust”.  
Linnavalitsuse arvates võiks 
Jõgeval Alo Mattiiseni mäles-
tuse jäädvustamiseks olla ka 
temale pühendatud park. On 
tekkinud idee kujundada sel-
liseks kultuuripargiks kesklin-
nas asuv haljasala, mida rahva-
suus politseipargina tuntakse. 
Et üle tee paikneb Betti Alveri 
park, koos mälestusmärgiga 
„Rotunde” saaks tulevikus par-
kide kaudu teineteisele käes 
sirutada kaks Jõgeva linnast 
võrsunud Eestimaa suurkuju,” 
arutles Jõgeva linnapea Viktor 
Svjatõšev.

JAAN LUKAS 

Lemmikloomade 
väljaheited 
koristagu 
loomaomanik ise
Oma lemmikloomaga väljas-
pool kodu viibides on see te-
gevus suunatud avalikkusele. 
Tema väljaheidete korista-
mata jätmisel tekitate oma 
kaaslinlastes üpris suurt jäl-
kustunnet. 
Loomaga jalutama minnes 
võtke kaasa kilekott, kuhu 
korjake tema tekitatud väl-
jaheited. Kogutu koos kotiga 
toimetage koju, oma jäät-
memahutisse, sest need on 
ju teie tegevuse tulemusel 
tekkinud. Jäätmed tekivad 
inimtegevuse, sh lemmikloo-
mapidamise tulemusel. 
Positiivseks eeskujuks on 
kassipidajad. Nemad ju oma 
kiisukese liivakasti sisu teis-
tele koristamiseks tänavatele 
ei loobi, vaid toimetavad sel-
le oma kodusesse jäätmema-
hutisse või komposti. Koe-
rapidajad peaksid tänavatel 
ja haljasaladel sama arukalt 
toimima. 
Trahv rikkumise eest kuni 
6000 krooni.

JAAN VAHTLA,
Jõgeva Linnavalitsuse keskkonna 

peaspetsialist

Betti Alveri Muuseumis saab vaadata näitust Alo Mattiiseni elust. 

TEADMISEKS
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Millal ja mis põhjusel 
tekkis teil sügavam huvi 
raamatupidamise ja 
rahandusasjade vastu?
Minu suundumine raama-
tupidamisvaldkonda oli 
täiesti juhuslik, mitteteadlik 
valik, aastal 1983. Täna 
võin ma tõdeda, et tegin 
õige valiku. Mulle meeldib 
tegelda raamatupidamis-
süsteemi ülesehitami-
sega, finantsanalüüsi- ja 
prognoosimisega. Ka 
raamatupidamisel, rääkima-
ta finantsprojektsioonidest 
on oma loominguline pool, 
kuid seda pigem äriettevõt-
tes kui avalikus sektoris.
Kuidas Teist sai Jõgeva 
Linnavalitsuse finants-
juht, kas linn otsis tuge-

vat spetsialisti rahandusprobleemidega tegelemiseks ja pöördus Teie 
poole või olite aktiivsemaks pooleks ise kui uue väljakutse otsija?
Jõgeva Linnavalitsus kuulutas välja konkursi finantsjuhi ametikoha 
täitmiseks. Hindasin pakutavat ametikohta heaks väljakutseks ja otsustasin 
konkursil osaleda. Kuna olen eelnevalt tegutsenud erinevates tegevusvald-
kondades finantsküsimustega, siis olin arvamusel, et miks mitte rakendada 
oma seniseid teadmisi ja kogemusi, luues lisaväärtust Jõgeva linnavalitsu-
sele ning  seeläbi ka ise õppida ja areneda.
Missugused on finantsjuhi põhilised tööülesanded?
Tsiteerides ametijuhendit on finantsjuhi ametikoha eesmärgiks  linna 
juhtimispoliitika elluviimine finantsvaldkonnas, linna eelarve, raamatupida-
mise arvestuse ja laenudealase töö juhtimine ja korraldamine. Selle aasta 
prioriteetsemateks ülesanneteks on linnavalitsuse hallatavate asutuste 
raamatupidamise tsentraliseerimine, millega kaasneb ka uue majandus-
tarkvara juurutamine.
Kuidas hindaksite Jõgeva linna rahanduslikku olukorda praegusel 
ajal?
Andke aega atra sead! Kuna olen alles kuu aega ametis olnud ning ei oma 
veel ülevaadet kõikidest tegevusvaldkondadest, ei saa ma ka veel mingeid 
hinnanguid anda. Raha tuleb ja raha läheb ning seni võetud kohustused on 
täidetavad.
Kas Jõgeva võiks kunagi kuuluda viie Eesti rikkama maakonnakesku-
se hulka?
Miks mitte. Minu senine kogemus on näidanud, et kui seada eesmärk ja väl-
ja töötada strateegia ning on olemas vahendid ja motiveeritud meeskond, 
siis on mõistlikult püstitatud eesmärgid saavutatavad. 
Kes on finantsjuhi lähemad töökaaslased linnavalitsuses?
Kui sõna otseses mõttes võtta, siis rahandusosakonna ametnikud. Finants-
juhi töö on läbi põimunud kõigi tegevusvaldkondadega, nii et võib-olla ei 
olegi õige kedagi eraldi välja tuua.
Te elate ise Jõgeva vallas ja olete ka vallavalitsuse liige. Missugune 
võiks olla Jõgeva linna ja valla koostöö?
Tegelesin Jõgeva valla ja linna koostööga juba perioodil, mil olin vallavo-
likogu liige. Jõudsime paaril korral ka ühise nõupidamistelaua taha, kuid 
siis sai aeg ümber (uued valimised) ja koostöö soikus. Vahepeal on olnud 
vaikelu periood, kuid kuna vald on nii kenasti linna oma rüppe  haaranud 
(asukoha poolest), siis on meil palju ühiseid kokkupuutepunkte, mida oleks 
majanduslikult otstarbekam koostöös arendada ja lahendad. 
Kogu Eestis tuntuks olete saanud AS Werol Tehased pearaamatupi-
dajana. Missuguseid kogemusi, missugust karastust andis töö selles 
ettevõttes?
Töö Werolis kui nn. probleemses ettevõttes oli väga huvitav ja andis ka hea 
elukooli ning meeletu kogemuse, nii erialaselt finantsvaldkonnas kui ka ül-
disemalt juhtimisvaldkonnas. Seda on raske paari sõnaga kokku võtta, kuid 
ta mõjutas nii minu ellusuhtumist kui ka väärtushinnanguid. Teema võiks 
kokku võtta retoorilise küsimusega : kuidas karastus teras? Hästi karastus.
Kas püüate Jõgeva rahandusellu ka midagi uut tuua või on tege-
mist konservatiivse valdkonnaga, kus muutused üldiselt välista-
tud?
Välistada ei saa kunagi midagi. Toimekeskkonnad on pidevas arengus ja 
muutuses ning nendega tuleb sammu pidada. Kuigi ma pooldan finants-
valdkonnas konservatiivset suhtumist on siingi võimalik sisse tuua teatud 
muudatusi, uusi lähenemisi ja innovatiivseid arenguid.
Milline on Teie arvates üldse rikas linn?
Mida mõelda rikkuse all? Kas vaimseid või materiaalseid väärtusi? Mina 
lähtuks eelkõige inimestest. Eesmärgiks on ikka rikkad inimesed, mitte rikas 
linn. Mida rikkamad on inimesed seda paremini läheb meil endil, seda pa-
remini läheb ühiskonnal, seda paremad võimalused meil on. Linnavalitsus 
peab linna kodanike jaoks väärika elukeskkonna kujundamisele igati kaasa 
aitama. See tähendab soodsamaid tingimusi ettevõtluse arenguks, uute 
väärtuste ja töökohtade loomist. Rikas linn on normaalse elukeskkonnaga, 
puhas, turvaline ja majanduslikult heal järjel linn. 
Missuguste probleemidega võiksid linnaelanikud finantsjuhi jutule 
tulla?
Ma ei oskagi nimetada ühtegi konkreetset probleemi finantsvaldkonnas 
mille lahendamisel saaksin linnaelanikke aidata. Kuid olen avatud kõikidele 
mõtetele ja ettepanekutele linnakodanike heaolu ja linna arengu nimel.

Kaja Pärn,
Jõgeva Linnavalitsuse finanstjuht
Tel  776 6552
kaja@jogevalv.ee

SAAME TUTTAVAKS

Jõgeva Linnavalitsuse 
finantsjuht Kaja Pärn

Linnavolikogu revisjonikomisjonil uus esimees
Küsimustele vastab Jõgeva Lin-
navolikogu vastne revisjoniko-
misjoni esimees Heldur Lääne:

Kuidas enda valimist revis-
jonikomisjoni esimeheks ise 
selgitate?
“Üldlevinud tava järgi juhib re-
visjonikomisjoni opositsiooni 
esindaja.  Kui praegune Jõgeva 
Linnavolikogu tegevust alustas, 
valiti selle komisjoni esimeheks 
aga koalitsiooni kuuluv saadik 
Sirje Järvesaar. Seoses tema 
lahkumisega volikogust tehti 
mulle ettepanek revisjoniko-
misjoni juhtima hakata. Pärast 
kaalumist ja nõupidamist Rah-
valiidu fraktsiooni liikmetega 
otsustasin pakkumise vastu 
võtta. On igati tervitatav, et ka 
opositsioonile anti võimalus 
volikogu tegevuses aktiivse-
malt osaleda ja linna arengule 
kaasa aidata.”
Kas opositsioon saab nüüd 
võimulolijaid paremini ja va-
hetult kontrollida?
“Revisjonikomisjoni ülesanne 

Linnavolikogu kooseisus 
toimusid muudatused
Jõgeva Linnavolikogu koossei-
su senine liige Sirje Järvesaar 
soovis volikogust lahkuda ja 
tema asemel on nüüdsest linna-
volikogu uueks liikmeks Peep 
Lillemägi. Pealinnas töötav mees 
pole Jõgevat päriselt unustanud 
ja tuli hea meelega linnavolikok-
ku tööle. 

Jõgevamaa inimesed mä-
letavad Teid maakonnalehe 
Vooremaa peatoimetajana, 
maavalitsuse pressiesindaja-
na, ühtlasi ettevõtjana. Mil-
lega olete aga tegelenud vii-
mastel aastatel?

Olen jõudumööda nõu 
andnud Reformierakonna 
fraktsiooni liikmetele Riigiko-
gus ning toimetanud ajalehte 
Paremad Uudised. Olen seo-
tud olnud ka mõne väiksema ja 
ühekordsema projektiga.

Millised olid esimesed 
mõtted, kui selgus, et tuleb 

Sirje Järvesaare asemele tuli Peep Lillemägi

asuda Jõgeva Linnavolikogu 
asendusliikmeks?

Mingeid erilisi mõtteid ei 
olnud. Võtsin teadmiseks ja vaa-
tasin kalendrisse, et kas istungi-
päeval midagi muud juba kokku 
lepitud pole. Ma ei ole Jõgeva 

tuleviku suhtes ükskõikne. 
Kuna kandideerisin, siis on 
loomulik, et olen valmis ka 
volikogu töös osalema.

Küllap olete ka 2005. 
aastal valitud Jõgeva Lin-
navolikogu tööd huviga 
jälginud, millised on mul-
jed ja tähelepanekud?

Olen ikka jälginud. Voli-
kogu ja linnavalitsus on hästi 
hakkama saanud ning mõtte-
tuid kemplemisi pole olnud. 
Üksmeelt märkasin ka esi-
mesel volikogu istungil, kus 
osalesin. Jõgeva inimesed 
tegid poolteist aastat tagasi 
valimistel hea valiku.

Missuguses linnavoli-
kogu komisjonis kavatsete 
tööle hakata?

Mind kinnitati sotsiaal-
komisjoni liikmeks. Sirje 
Järvesaar, kelle asendajana 
volikogusse tulin, juhtis ka 
revisjonikomisjoni, kuid 

Enamik linnakodanikke on kindlasti mär-
ganud, et meie linna ilme on viimaste 
aastatega märgatavalt kaasaegsemaks 
ja heakorrastatumaks muutunud. Selle 
taustal on paljudel tekkinud küsimus, 
miks seisab linna sissesõidul Suur tn 93 
juba pikemat aega muutumatus seisus  
poolenisti lammutatud vana elumaja.
Sel teemal käib linnavalitsusel juba üle 
kahe aasta kirjavahetus Tartus asuva 
kinnistu omanikuga OÜ Astroli. Antud 
firmale kuulub ka kõrvalasuv kolmekor-
ruseline hoone, mille teenindamiseks 
lubati juba kaks aastat tagasi ehitada 
parkimisplats just selle amortiseerunud 
ühekorruselise elamu asemele. Kõikvõi-
malikel põhjustel hakkasid aga lammu-
tustööd venima. Linnavalitsus on firmale 
saatnud korduvaid meeldetuletusi ja 
teinud ettekirjutusi koos sunniraha mää-
ramisega. Korraga saame sunniraha 
määrata 10 000 krooni. Möödunud aas-
tal pidas kohtutäitur kahel korral firma 

arvelt kinni sunniraha à 10 000 krooni ja 
kandis selle linnavalitsuse arvele. Peale selle 
peeti täitemenetluse kuludeks firmalt kinni 
kokku samuti ca 10 000krooni. Selle raha 
eest oleks saanud lammutusteenuse osta. 
Seda arvestades viisimegi OÜ Astroli kokku 
lammutusfirmaga, kes oli nõus selle summa 
eest hoone lammutama, prahi ära vedama ja 
territooriumi heakorrastama. Läbirääkimised 
kestsid mitu kuud, kuid lõpuks kokkuleppele 
ei jõutudki. 
Nüüd ei jää linnavalitsusel muud üle kui 
jätkata ettekirjutuste tegemist ja sunniraha 
sissenõudmist, kuni ükskord omanik oma 
kinnistu kordategemiseks aega leiab. Iga et-
tekirjutusega tuleb anda tööde teostamiseks 
aega kuni kaks kuud ja seetõttu võib juhtuda, 
et see objekt jääb linna ilmet risustama veel 
päris tükiks ajaks.

LEMBITU VAIKNEMETS,
väärteomenetleja

Linna ilme risustajad

Väljaandja: OÜ Vali Press
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“Linnakaunistusi” on Suure tänava ääres veelgi.

selle juhtimine jääb nüüdsest 
opositsioonile nagu hea de-
mokraatiatava nõuab.

Missuguseid ideid pa-
kuksite välja Jõgeva linna elu 
huvitavamaks ja atraktiivse-
maks muutmiseks?

Jõgeva inimesi huvitab 
kindlasti kõige enam, et iga-
päevaelu oleks turvaline ja 
tulevik lootusrikas. Et jätkuks 
tööd, et lapsed saaksid hea 
hariduse, linnatänavad olek-
sid korras, et vaba ajaga oleks 
midagi peale hakata. Võibolla 
tasuks rohkem mõtelda selle-
legi, mis teeb Jõgeva eriliseks 
ja heas mõttes ainulaadseks 
võrreldes kõikide teiste maa-
ilma väikelinnadega. Jõgevat 
muidugi ka juba tuntakse Betti 
Alveri, Alo Mattiiseni, Tähe 
saalihokivõistkonna, külma-
pealinnana ja jõuluvana kodu-
na.

on jälgida, kas kõik asjad kulge-
vad korrektselt, seadusi  ja loo-
mupäraseid omavalitsusreegleid 
arvestades. Kindlasti pole aga 
revideerimine meie jaoks ees-
märk omaette. Nagu Eesti riigis 
tervikuna on ka Jõgeval üsna tu-
gevad erakondlikud vastuolud, 
mille võimendamisest ja mõis-
tagi poliitilisest arveteklaarimi-
sest oleks aga mõttekas hoiduda. 
Hoopis olulisem on tegutseda 
ühiselt linna ja selle elanike hea 
käekäigu huvides. Pealegi on 
linnas rohkesti probleeme, mida 
ei saa lahendada ainult maail-
mavaatele või poliitilistele eelis-
tustele tuginedes.” 
Kuivõrd saavad linnaelanikud 
revisjonikomisjoni tööle kaa-
sa aidata?
“Kasulikud on igasugused 
konstruktiivsed tähelepanekud 
ja ettepanekud, mis linna valit-
semist paremini läbi viia aitavad. 
Revisjonikomisjoni tegevus on 
tugev garantii asjatundlikule lin-
najuhtimisele. Samuti on revis-
jonikomisjoni seisukohad sageli 

olulised teistele volikogu ko-
misjonidele oma arusaamade 
väljakujundamisel ühes või 
teises valdkonnas” 
Kes koos Teiega revisjoni-
komisjoni kuuluvad?
“Komisjonis on esindatud nii 
opositsioon kui ka koalitsioon 
ja lisaks minule on selle liik-
meteks Peep Põdder, Andres 
Baida, Merike Siirak ja Juri 
Matiitsin. Hea koostöö on 
linnarevident Ain Rannatiga, 

kes on oma töös võimekas ja 
kogenud spetsialist.”
Kui tugeva spetsialistina end 
revisjonitöös ise tunnete?
“Teatud kogemused on 
mul olemas. Ma olin Eesti 
Maaomavalituste Liidu revis-
jonikomisjoni liige ja eelmise 
aastal tuli mul esineda ka re-
visjoniaktiga.” 

  JAAN LUKAS  

2007.-2008. õppeaasta Jõgeval
Alates 2. aprillist võtavad Jõgeva linna gümnaasiumid vastu          
1. klassi astujate avaldusi. Nii Jõgeva Gümnaasiumis kui ka Jõgeva 
Ühisgümnaasiumis avatakse 2007. aasta sügisel 2 esimest klassi 
(22 õpilast klassis).
5. klasse avatakse Jõgeva Gümnaasiumis 3 ja Jõgeva Ühisgüm-
naasiumis 2. Klassitäituvuse piirnormiks 5. klassides on Jõgeva 
Linnavalitsus kehtestanud algaval õppeaastal 28 õpilast.
Ka kümnendaid klasse avatakse kummaski koolis 2. 
Kümnendatesse klassidesse astumiseks korraldavad koolid katsed. 
Infot katsete toimumise aja kohta võib saada koolide veebilehte-
delt.

HELLE KAJASTE,
haridustöö peaspetsialist

Peep Lillemägi.
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ÜLEVAADE veebruari- ja märtsikuu ISTUNGITEST

19. veebruari istungil:
1. väljastati ehitusluba Oleg Sirotinile elamu tulika 21 püstitamiseks;
2. väljastati kasutusluba Põllu 13 kinnistu liitumisühendusele elektrivõr-
guga;
3. anti projekteerimistingimused Angela Rehile Puiestee tn 3 elamu re-
konstrueerimiseks ja osaühingule Tartu EKE Projekt Allika tn 21 eramule 
gaasitorustiku projekteerimiseks;
4. võeti vastu Vainu tn 1b asuva kinnistu detailplaneering ja otsustati 
avaliku väljapaneku korraldamine;
5. anti projekteerimistingimused Piiri parki ida-lääne suunaliselt läbiva 
kergliiklustee ja sama tee äärse pargivalgustuse rekonstrueerimiseks;
6. otsustati toetada aktsiaseltsile Valmeco kuuluva puidutöötlemisette-
võtte välisõhu saasteloa taotlust;
7. otsustati põhjendatud avalduse esitanud jäätmevaldajad lugeda 
erandkorras mitteliitunuks korraldatud jäätmeveoga Jõgeva linnas;
8. määrati Jõgeva Linnavara juhataja põhipalk;
9. kinnitati Jõgeva Linnavara töötajate töötasustamise alused ja kuupal-
ga alammäärad;
10. lõpetati ühe isiku sotsiaalkorteri kasutamisõigus;
11. anti sotsiaalkorteri kasutamisõigus kolmele isikule;
12. määrati hooldaja ühele isikule;
13. lõpetati ühe isiku hooldus;
14. määrati sihtasutuse BETTI ALVERI FOND nõukogu liikmed;
15. kehtestati Kultuurikeskuse valduses olevate ruumide kasutusse 
andmise kord ja tariifid;
16. otsustati premeerida Kaarel Tetsmanni seoses temale Jõgeva linna 
teenetemärgi andmisega;
17. otsustati anda Jõgeva linna aumärk Aare Olgole, Aivar Kokale, Reet 
Kikkasele, Astra Pernile, Helju Sihverile, Igor Orlovile, Kaido Poomile ja 
Rein Mõtsale;
18. otsustati avaldada tunnustust Jõgeva linna aukirjaga Jõuluvanale, 
Janek Varblasele, Heini Reimanile, Endre Varikule ja Malle Jeltsovale.

26. veebruari istungil:
1. väljastati kasutusluba kauplus-laole Piiri 7;
2. määrati katastriüksustele Kalda 20 ja 20a aadress ja sihtotstarve;
3. otsustati maa (Energia 3a) ostueesõigusega erastamine;
4. tunnistati edukaks hanke „Hoone, asukohaga Suur 5 Jõgeva linn, 
rekonstrueerimis-ehitustööde teostamine” aktsiaseltsi Jõgeva Ehitus 
pakkumine;
5. otsustati maksta sünnitoetust ühele Jõgeva linna lapsele;
6. määrati hooldaja ühele isikule;
7. kinnitati Lasteaed „Rohutirts” personali koosseis.

5. märtsi istungil:
1. väljastati ehitusluba Piiri 6 kinnistu elektrivõrguga liitumisühenduse 
püstitamiseks;
2. anti projekteerimistingimused lasteaedade „Rohutirts” ja „Karikakar” 
rekonstrueerimiseks;
3. kinnitati 2007. aasta õppetasu Muusikakoolis ja Kultuurikeskuse 
huvialakoolis;
4. anti luba Gümnaasiumile ja Ühisgümnaasiumile esimeste, viiendate ja 
kümnendate klasside avamiseks 2007/2008 õppeaastal;
5. kiideti heaks ja esitati Linnavolikogule järgmiste otsuste eelnõud 
„Jõgeva linna 2007. aasta eelarve muutmine” ja „Jõgeva linna munitsi-
paalkoolide pedagoogide töötasustamise aluste ja palgamäärade ning 
hariduskuludeks määratud vahendite jaotamise korra kinnitamine”;
6. tunnistati edukaks riigihanke „Jõgeva Linna Lehe väljaandmine aastail 
2007 – 2009” osaühingu Vali Press pakkumine;
7. tunnistati edukaks hanke „Jõgeva Lasteaed „Karikakar”, asukohaga Pae 
2 Jõgeva linn, rekonstrueerimis-ehitustööde teostamine” osaühingu Juta 
& Kaido pakkumine;
8. otsustati maksta sünnitoetust ühele Jõgeva linna lapsele;
9. lõpetati ühe isiku hooldus.

7. märtsi istungil:
1. tunnistati edukaks riigihanke „Väikebusside liisimine” aktsiaseltsi ABS 
Motors pakkumine;
2. kiideti heaks ja esitati Linnavolikogule otsuse eelnõu „Jõgeva linna 
munitsipaalkoolide pedagoogide töötasustamise aluste ja kuupalga 
alammäärade ning hariduskuludeks määratud vahendite jaotamise korra 
kinnitamine”.

12. märtsi istungil:
1. määrati katastriüksusele Mustvee mnt 19 ja 19a aadress ja sihtotstarve;
2. otsustati põhjendatud avalduse esitanud jäätmevaldajad lugeda 
erandkorras mitteliitunuks korraldatud jäätmeveoga Jõgeva linnas;
3. määrati Linnavalitsuse hallatavate üldhariduskoolide direktoritele 
põhipalk;
4. kinnitati Jõgeva linna delegatsiooni koosseis Soome Vabariigi sõprus-
linna Keuruu külastamiseks;
5. muudeti laste hoolekande komisjoni;
6. otsustati maksta sünnitoetust ühele Jõgeva linna lapsele;
7. anti sotsiaalkorteri kasutamisõigus ühele isikule;
8. lõpetati kolme isiku hooldus.

16. märtsi istungil:
1. otsustati eraldada raha reservfondist Ühisgümnaasiumile rahvariiete 
valmistamiseks;
2. otsustati maksta sünnitoetust ühele Jõgeva linna lapsele;
3. määrati hooldaja kahele isikule;
4. lõpetati ühe isiku hooldus.

26. märtsi istungil:
1. otsustati maksta sünnitoetust ühele Jõgeva linna lapsele;
2. määrati hooldaja kahele isikule.

HELENA STEPANOV
Linnavalitsuse spetsialist 

JÕGEVA LINNAVALITSUS

„Karikakras” laulame rõõmuga
Juba üheteistkümnendat aastat 
järjest sai meie lasteaias teoks 
lauluvõistlus „Laulurõõm“. Huvi 
toimunu vastu on alati suur, sellel-
gi aastal oli 37 osavõtjat.  Miks nii 
palju lauluhuvilisi?

Aga just seepärast, et laulu-
võistlusel said osaleda kõik lap-
sed, kellel selleks vähegi tahtmist 
ja eelkõige julgust oli. Tavaliselt 
saavad ju esineda ainult tubli-
mad.

Hea oli vaadata neid lapsi, 
kes said üle oma hirmudest ja 
proovisid elus esimest korda 
mikrofoni laulda. Nad lausa sä-
rasid õnnest, et said sellega hak-
kama. Nii need tulevased tähed 
sünnivadki, kui juba lasteaias 
sisendada julgust ja enesekind-
lust.

Kuna lauljaid oli palju, toi-
musid eelvoorud, kus valiti välja 
igast vanuserühmast 5 paremat, 
kes pääsesid edasi lõppvooru. 
Kõige tihedam rebimine oli 5-
7-aastaste tüdrukute vahel. Sealt 
valis žürii välja 6 paremat.

Mainimata ei saa jätta ka 
seda, et ilma lastevanemate ja 
sponsorite abita poleks laulu-
võistlus saanud toimuda. Eriline 
tänu Kairi Kiipusele, kes aitas 
otsida sponsoreid ning oli meile 
igati abiks, seda nii nõu kui jõu-
ga.

Lauluvõistluse parimad olid:
3.-5-aastastest  Karina Liblik, 2. 
Sten Metsar ja 3. Grete Mägi. 
5.-6-aastastest tüdrukutest või-
tis Kadi-Liis Viiar, 2. koht Kari-
na Teder ja 3. Ingrid Laanepere. 
Poistest oli kõige tublim Sten 

Siirak, 2. koht Mattias Säärits ja 
3. Marcus Laasi. Koolimineva-
test tüdrukutest võitis Hanna-
Liis Sootla, talle järgnesid 

Ingrem Laanepere ja Ann-Marii 
Simmo.

MERIKE SIIRAK,
Jõgeva Lasteaed Karikakar

muusikaõpetaja

Tule raamatukokku!
Jõgeva maakonna algõpetu-
se ainesektsioon ja Jõgeva 
Maakonna Keskraamatukogu 
Lasteosakond kuulutasid 
veebruaris välja 1.-6. klassi 
õpilastele mõeldud viktoriini 
“Tule raamatukokku!” 

Eesmärgiks oli tuua laps 
raamatukokku, et ta võtaks kät-
te raamatu, sirviks, lehitseks ja 
tutvuks sellega. Küsimused olid 
koostatud nii, et vastuseid tuli 
otsida raamatutest. Viktoriini 
küsimustele said lapsed vastata 
kas oma kodule või koolile lähi-
mas raamatukogus. Õpetajatel 
paluti pöörduda kohaliku rahva-
raamatukogu poole, et koostöös 

kokku leppida. Lasteraamatuko-
gus koostatud küsimused olid 
olemas kõikides maakonna raa-
matukogudes, ka Jõgeva Linna-
raamatukogus.

Ja hea meel on tõdeda, et 
koostöö toimis. Esindatud olid 
kõik Jõgeva Ühisgümnaasiumi 
1.-6. klasside õpilased, aga ka 
Jõgeva Gümnaasiumi ja Kiige-
metsa Kooli lapsed. Suur tänu 
õpetajatele, kes raamatusõbrad 
koolimajast tunniks-pooletei-
seks raamatukokku tõid! 

Kui küsimustele vastamine 
võttis teinekord omajagu aega, 
siis kergem ei olnud ka vastuseid 
lugedes tublimaid välja valida. 
Sest neid oli 203 osaleja seas nii 

palju, et otsustasime meie tubli-
mad lahendajad 2. aprillil, rah-
vusvahelisel lasteraamatupäeval, 
kell 12.00 oma raamatukogus 
vastu võtta. 

Ühisele lasteraamatupäevale, 
mida H. C. Anderseni sünniaas-
tapäeval üle maailma tähistatak-
se, on oodatud:
1. klassidest: 
Mareeta Ojasaar, Lauri Indus, Elo 
Kumel, Ilja Kossarev
2. klassidest:
Anita Maasalu, Katryna Pükkenen, 
Triin Valdamaa, Tarvo Dubinin 
3. klassidest:
Elisabet Ottas, Hanna-Riin Guske, 
Mari Sildnik, Jaanus Vaabla
4. klassidest:

14.- 15. aprillil on Jõgeval tavapä-
rasest rohkem naisi. Siis toimub 
I Eesti Naistetantsu Festival ja VI 
Eesti naisrühmade võistutantsi-
mine. 

See „õnnetus” langes Jõgeva 
peale seetõttu, et folklooriseltsi 
Jõgevahe pere naisrühm võitis 
kaks aastat tagasi V Eesti nais-
rühmade võistutantsimise. Esi-
kohaga käib kaasa ka uue võist-
luse korraldamine. Jõgevahe 
pere naisrühm ja Jõgeva Kultuu-
rikeskus on seda üritust ette val-
mistades ületanud aga senised 
piirid ja VI Eesti naisrühmade 

Tantsivad naised vallutavad Jõgeva
võistutantsimine toimub nüüd 
kahepäevase festivalina. Ürituse 
käigus tutvutakse Jõgevamaaga, 
loitsitakse Kassinurme hiies, 
peetakse maha naiste simman ja 
muidugi - tantsitakse. 

Lisaks Jõgevamaa naisrüh-
madele teeb kaasa 23 naisrühma 
üle Eesti. Võistutantsimine tõo-
tab tulla väga pingeline. Reaal-
seid pretendente esikohale on 
vähemalt seitse. Jõgevahe pere 
naisrühm kui korraldaja seekord 
ei võistle. Jõgevamaa eest pista-
vad „jalad tulle” Laiuse naisrühm 
„Meie Mari” ja Põltsamaa nais-
rühm „Uhka.”

Ei jää need naiste tantsupäe-
vad ka ilma meesteta. Naisi tule-
vad üllatama parimad Jõgevamaa 
meeslauljad ja meestantsijad 
ning üllatajaid on kaugemaltki.

Et osavõtjaid on palju ja kul-
tuurikeskuse saal pole kummist, 
siis muud publikut saali ei mahu-
gi. Kindlasti aga on oodatud kõik 
Jõgevamaa rahvatantsuõpetajad 
ja sponsorid, kes valmis tantsi-
jaid eriauhindadega üllatama.

Niisiis, mehed, ärge koh-
kuge, kui Jõgeva on kaks päeva 
naistest tulvil.

AIRI RÜTTER,
festivali korraldusjuht

Aana-Liisa Kaste, Annika 
Maskimov, Kristi Liin, Marek 
Tammeväli
5. klassidest:
Sten Lillemägi, Reino Reisalu, Karl 
Sobak, Sandra Ude
6. klassidest:
Liivar Lepp, Ketli Sõber, Stiina 
Juhanson, Geidi-Gwendolen 
Kalev

Usun, et lisaks õigetele vas-
tustele ja avastamisrõõmule sai 
igaüks raamatuid uurides mida-
gi põnevat teada. Viktoriin on 
küll selleks korraks lõppenud, 
aga sellegipoolest: Tule raama-
tukokku!

JAANA KOPPEL,
Jõgeva Linnaraamatukogu

Lahtise tule tegemine ei tohi olla 
ebameeldivusi põhjustav

• Jäätmeid võib Jõgeva linnas lahti-
ses tules põletada 01. aprillist kuni 
31. maini ja 01. septembrist kuni 31. 
oktoobrini. 
• Põletada ei tohi plastmassi, kummi, 
värvitud või immutatud puitu, teks-
tiili ja ohtlikke jäätmeid.
• Põletusmaterjal olgu kuiv ja see 
ei tohi põlemise ajal levitada paksu 
suitsu ning halba lehka (koheselt 
hävitamisele kuuluvad taimenakku-
si kandvad materjalid lisatakse tulle 
vähehaaval).
• Põletamine peab toimuma pideva 
järelevalve all.
• Põletataval materjalil tuleb täielikult 
ära põleda lasta või põlemisjäägid 
kustutada.
• Päästeameti ja Keskkonnainspekt-

siooni teatel on kulu põletamine 
keelatud. Keeld kehtib kuni sügisvih-
made saabumiseni, mil looduses on 
tuleohtlik aeg. 
Keelu kestvuse ajal tehakse regulaar-
selt kontrollreide kulupõletajate ta-
bamiseks. Kulupõlengu põhjustajale 
määratava rahatrahvi suurus on kuni 
18 000 krooni füüsilisele isikule ning 
kuni 50 000 krooni juriidilisele isikule. 
Trahvile lisaks tuleb tasuda ka tekita-
tud keskkonnakahju.
• Lahtist tuld võib teha mittepõleval 
või kuivanud taimestikust puhasta-
tud mineraalpinnasel ning:
-  tuule kiirusel kuni 1,5 m/sek. 
-  vähemalt 15 m kaugusel mis tahes 
ehitisest või põlevmaterjali lahtisest 
hoiukohast;
-  vähemalt 30 m kaugusel metsast.
• Teisaldatavad šašlõki-, grill- või suit-
sutusahi võivad asuda mis tahes ehi-

tisest või põlevmaterjalist vähemalt 
5 m kaugusel. 

Põlevmaterjali hoidmine:
• Keldrid ja pööningud hoitagu 
korras ja puhastena põlevmaterjali 
jäätmetest. Need ruumid lukusta-
takse, purunenud aknad klaasitakse 
ja suletakse. 
• Kasutusel mitteolevate ehitiste vä-
lisukse-, akna- ja muud avad suletak-
se või tõkestatakse muul viisil neisse 
sissepääs kõrvalistele isikutele. 
• Sõidukid on samuti tuleohu allikad 
ning need pargitakse selleks määra-
tud kohas või vähemalt 4 m kaugu-
sel ehitisest.  
• Põlevmaterjali ja kütust hoitakse 
(juhul, kui ehitusprojektiga pole ette 
nähtud teisiti):
- ehitisest mitte lähemal kui 4 m;
- mis tahes ehitise välisukse, akna- või 

muust avast vähemalt 2 m kaugusel;
- hoiukoht ei tohi paikneda isoleeri-
mata juhtmetega elektriõhuliini all 
või lähemal kui 2 m objekti territoo-
riumi välispiirist.

Teavitamine:
• Tulekahju korral tuleb helistada hä-
daabinumbril 112
• Keskkonnaalastest rikkumistest tea-
tada keskkonnainspektsiooni valve-
telefonil 1313.

Tuleohutust käsitlevate õigusaktide 
põhjal koostanud:

JAAN VAHTLA, 
Jõgeva Linnavalitsuse 

keskkonna peaspetsialist

LÕKETE TEGEMINE ALGAB

Lasteaed “Karikakar” tublid laululapsed.


